
  

Protokół nr 20/18 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej w dniu 26 czerwca 2018 r. 

 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 

11:30. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy. Na posiedzeniu 

obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - nieobecny Marek 

Czochański (lista obecności Zał. Nr 1),  5 członków Komisji Oświaty Kultury i Spraw 

Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1) i 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny 

Wojciech Szeligowski i Szczepan Święcki  (lista obecności Zał. Nr 1).  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Sekretarz Gminy 

– Danuta Niewińska, Skarbnik Gminy - Gabriela Mioduszewska oraz kierownik OPS Dorota 

Bogdańska i kierownik Biblioteki Anna Łubnicka. 

Ad. 1)  

Otwarcia wspólnego posiedzenia komisji dokonała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 

i Spraw Społecznych Konopka Jolanta, która prowadziła posiedzenie. 

Ad. 2)   
W tym punkcie Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych – Konopka 

Jolanta przedstawiła porządek posiedzenia, który jest jednakowy dla wszystkich Komisji: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dziewiętnastego posiedzenia Komisji w dniu 13.03.2018 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

      a/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy na rok 2017 rok 

        - dyskusja i wyrażenie opinii, 

      b/ absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok 

        - dyskusja i wyrażenie opinii, 

     c/ zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 

2029, 

     d/ zmian w budżecie gminy, 

     e/ zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie 

gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania dotacji, 

     f/ zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

    g/ ustalenia wynagrodzenia wójta. 

5. Sprawozdanie za rok 2017 z wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, 

zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 13 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

7.  Sprawozdanie z realizacji zadań przez Bibliotekę Publiczną Gminy Kołaki Kościelne za 

2017 r. 



  

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok. 

9. Informacja na temat opieki medycznej oraz funkcjonowania medycyny szkolnej w 2017 

roku na terenie gminy Kołaki Kościelne. 

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 

2017 rok. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2017 rok Gminy Kołaki Kościelne. 

12. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie Kołaki 

Kościelne za 2017 rok. 

13.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2017 rok. 

14. Sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności 

Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2017 rok. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o uwagi do przedstawionego porządku 

posiedzenia. 

Pan Wójt wystąpił z wnioskiem, żeby z punktu 4 pkt g) ustalenie wynagrodzenia wójta i 

zrobić jako pkt 16 po sprawach różnych, gdyż chciałbym opuścić podczas rozmów na ten 

temat salę, a w to miejsce wprowadzić projekt uchwały w/w nadania Honorowego 

Obywatelstwa  Gminy Kołaki Kościelne. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag, więc Przewodnicząca KOKiSS  poprosiła o 

przejęcie porządku posiedzenia komisji z zaproponowaną zmianą poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Oświaty z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Finansów z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Porządek posiedzenia Komisji Rewizyjnej z zaproponowaną zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad. 3) 

W tym punkcie Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych przyjęły protokoły z dziewiętnastego posiedzenia w dniu 13 marca 2017 

r. posiedzenia wspólnego Komisji a Komisja Rewizyjna przyjęła protokół z dwudziestego 

drugiego posiedzenia w dniu 28 maja 2017 r. poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



  

Protokół Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego został przyjęty jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Protokół Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska omówiła sprawozdanie 

finansowe Gminy Kołaki Kościelne za 2017 rok (Zał. Nr 3),  informację o wykonaniu 

budżetu gminy za 2017 rok (Zał. Nr 4) oraz uchwałę RIO w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 r. (Zał. Nr 5) i poprosiła o pytania odnośnie 

konkretnego wydatku,  czy konkretnego dochodu. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok i poprosiła o 

przyjęcie przedstawionych sprawozdań (Zał. Nr 6). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii poprzez 

głosowanie nad przedstawionymi sprawozdaniami: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

sprawozdania zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

sprawozdania zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

sprawozdania zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji 

Rady Gminy. 

Ad. 4b) 
W tym punkcie Komisja Rewizyjna zapoznała członków poszczególnych Komisji ze swoją 

opinią o przedłożonym sprawozdaniu (Zał. Nr 7), wnioskiem Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium (Zał. Nr 8), opinią RIO w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną wnioskiem o udzielenie Wójtowi absolutorium (Zał. Nr 9) oraz 



  

projektem uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu na 

2017 rok (Zał. Nr 10). 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca KOKiSS poprosiła o 

wyrażenie opinii o przedłożonych materiałach poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione materiały zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione materiały zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione materiały zostały przyjęte jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na 

najbliższej sesji Rady Gminy. 

Ad. 4c) 

W tym punkcie Pani Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kołaki Kościelne na lata 2018-2029 wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2018-

2029. Zwróciła uwagę i poprosiła o poprawienie w jednym punkcie – kwartał III 2017 

rozchody budżetu  jest rubryka 5 i 5.1 – i tu plan był wstawiony a wykonanie nie było 

wstawione, są to spłaty naszych rat kapitałowych – jest 0,00 a powinno być wykonanie 

257.616 zł i to wstawić w rubryce 5 i 5.1. W tej prognozie zostały uwzględnione dochody i 

wydatki za 2017 rok, takie jakie było wykonanie. Zaktualizowane zostały również dochody i 

wydatki na 2018 rok, dokonane zmianami zarządzeń podjętych do dnia dzisiejszego. 

Zwiększone zostały od początku roku prognozowane dochody o kwotę 1.977.615,29 zł, w 

tym bieżące 581.800,29 zł i majątkowe 1.395.815 zł. Zwiększone zostały prognozowane 

wydatki w kwotach takich jak dochody, nie został zmieniony wynik naszego budżetu. Zostaje 

nadwyżka 70.776 zł – jest to spłata naszej pożyczki, która będzie przeznaczona na spłatę 

naszej pożyczki, czyli rozchody też 70.776 zł. Zwiększone zostały też dochody ze sprzedaży 

majątku o 157.171 zł i wydatki majątkowe o 1.138.071 zł w 2019 roku. Te zaplanowane 

wydatki dotyczą zmiany oświetlenia ulicznego a zobaczymy jak nam wyjdzie, może uda się 

nam to zrealizować. 

Członek KOKiSS Sobol Dorota zapytała – ze sprzedaży majątku, to co? 

Pan Wójt – nieruchomości. 

Pani Skarbnik – taki jest plan, nie wiadomo, czy uda się coś sprzedać, czy nie, ale musimy 

zaplanować, bo nie grają nam współczynniki. Zostały zmniejszone sprzedaże w 2023. Do 

sprzedaży jest dom nauczyciela,  mieszkania po  Ośrodku Zdrowia. Jest to 1,3 mln, będzie 

przetarg, tego nie jesteśmy w stanie oszacować na dzień dzisiejszy. 



  

Natomiast w załączniku nr 2- są to przedsięwzięcia, dlatego że realizacja ich wykracza poza 

jeden rok, jest to ul. Wyszyńskiego i termomodernizacja naszego budynku Urzędu Gminy i 

tutaj zmniejszyłam limit zobowiązań, bo wszystkie umowy są już podpisane, nie została 

jeszcze podpisana umowa na około 5 tys. Myślę, że to będzie audyt powykonawczy przy 

termomodernizacji budynku. Zakładamy, że część kosztów na termomodernizację budynku 

była poniesiona w 2016 roku, w tym załączniku niema, ale w 2016 były poniesione wydatki 

23.302 zł. Na dzień dzisiejszy założenia są takie, że cała termomodernizacja będzie 661.917 

zł, w tym dofinansowanie 482.716 zł, ulica Wyszyńskiego 644 tys. a dofinansowanie 361.585 

zł.  

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca KOKiSS poprosiła o 

wyrażenie opinii o zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne 

na lata 2018-2029 wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2029 poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 

2018-2029 wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2029 zostały przyjęte 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 

2018-2029 wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2029 zostały przyjęte 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury i Spraw Społecznych stwierdziła, że 

przedstawione zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 

2018-2029 wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2029 zostały przyjęte 

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 11). 

Ad. 4 d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy omówiła Skarbnik 

Gminy Gabriela Mioduszewska. Zwróciła uwagę, że zostały zwiększone dochody o 

1.703.298,50 zł i zmniejszone o 5.267 zł, natomiast wydatki zostały zwiększone o kwotę 

1.856.411,50 zł a zmniejszone o 158.380 zł. W załączniku opisowym znajdują się opisane 

poszczególne pozycje po stronie dochodów, jak również po stronie wydatków. Największą 

pozycją jest wprowadzenie tych naszych kolektorów słonecznych i to najbardziej zaważyło na 

tym milionowym zwiększeniu po stronie dochodów i po stronie wydatków, bo zakładamy, że 

dofinansowanie do budowy kolektorów będzie 966.113 zł, wkład własny od przyszłych 

nabywców 429.702 zł. Zwiększona została też dotacja dla Edukatora celowa na podręczniki 

3.964,95 zł i podmiotowa wynosi 500.124 zł. Na dzień dzisiejszy szkoła posiada dwóch 



  

uczniów w największej wadze – tj. około 130 tys. zł z tytułu samej niepełnosprawności. 

Subwencja do tej szkoły jest około 399 tys. a resztę musimy dołożyć z własnych środków. 

Dla niepełnosprawności wyliczamy współczynnik dotacyjny, który u nas wynosi 1,08, 

przemnożyć niepełnosprawność i dołożyć 8%. 

Członek KOKiSS – zapytała, jaka to suma będzie? 

Skarbnik Gminy – około 102 tys. z gminy. Będzie jeszcze jedna aktualizacja tej dotacji w III 

kwartale z naszych wydatków, tj. przedszkole i odział przedszkolny i zerówka. Bo to idzie z 

naszych wydatków. 

Pan Wójt – oprócz tego przekazujemy całą subwencję dla naszych uczniów. 

Pani Skarbnik – a mogła by zostać tutaj w naszej szkole, zależy ile tych uczniów by przeszło, 

bo na dzień dzisiejszy nie mamy wiedzy, czy wszyscy uczniowie by tutaj przeszli. Edukator 

bardzo się z tego cieszy, bo Szczodruchy robią więcej dla innych szkół prowadzonych przez 

nich. 

Pan Wójt – wszystko to zależy od rodziców, nie mamy żadnego wpływu na to. To jest nasz 

obowiązek. 

Członek KR Jadwiga Żabińska – ale tam są dzieci i nie z naszej gminy? 

Pani Skarbnik – tak, część dzieci nie z naszej gminy. 

Członek KFiRG Anna Kulesza – ale ja ciągle słyszę, że oni utrzymują się z subwencji. 

Pani Skarbnik – to można wyjaśnić, że nie. Subwencja jest tylko do szkoły podstawowej a 

przedszkole jest ze środków własnych gminy. To nie tylko subwencja, bo jest określony wzór 

do wyliczenia takiej dotacji i jeżeli przekracza on 1%, to jeszcze dokładamy i do subwencji. 

Pan Wójt – do tej pory tak było, że mieściliśmy się w subwencji, teraz już nie jest tak. 

Na tym dyskusję zakończono. Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o 

wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przez poszczególne 

komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 12). 

Ad. 4 e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i 

szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji, omówiła Hanna Dąbrowska – podinspektor 

UG. Wyjaśniła, że w uchwale podejmowanej w marcu RIO wskazało na uchybienie formalne, 

gdzie w paragrafie 4 ust. 2 treści uchwały błędnie odniesiono się do ust. 2, zamiast do ust. 1 



  

przepisu i w załączniku Nr 1 uchwały, w treści wniosku, w pkt 4 ppkt 2 błędnie określono 

kres na jaki planuje się liczbę uczniów. Wskazano okres od stycznia do sierpnia, a powinno 

być od września do grudnia (Zał. Nr 13). Dlatego został przygotowany projekt uchwały 

zmieniający te błędne zapisy. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. Członkowie komisji nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o projekcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie 

gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i 

wykorzystania dotacji przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji i postanowiono przedłożyć materiały 

na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 14). 

Ad. 4 f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – 

Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

przedstawiła Hanna Dąbrowska – podinspektor UG. Wyjaśniła, że Podlaski Kurator Oświaty 

pozytywnie zaopiniował uchwałę Nr XXIV/154/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne w sprawie 

projektu zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. (Zał. Nr 15). Dlatego też został przygotowany 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., gdzie dodaje się 

nazwę patrona „im. Abp. Romualda Jałbrzykowskiego”. 



  

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję. 

Członkowie  Komisji nie podjęli dyskusji, więc Pani Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.  przez 

poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r. i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 16). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r. i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 16). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r. i postanowiono przedłożyć materiały na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. 

Nr 16). 

Ad. 4 g) 

W tym punkcie Członek Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przedstawiła 

wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa Gminy Kołaki Kościelne dla ks. Kanonika 

Zbigniewa Choromańskiego. Wniosek podpisany jest przez wszystkich radnych. 

W tym punkcie członkowie komisji nie podjęli dyskusji i Przewodnicząca KOKiSS Jolanta 

Konopka poprosiła o przyjęcie tego wniosku przez poszczególne komisje poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawiony wniosek i postanowiono 

przedłożyć go na sesji Rady Gminy wraz z zaproszeniem księdza na sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 17). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



  

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawiony wniosek i postanowiono 

przedłożyć go na sesji Rady Gminy wraz z zaproszeniem księdza na sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 17). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawiony wniosek i postanowiono 

przedłożyć go na sesji Rady Gminy wraz z zaproszeniem księdza na sesję Rady Gminy (Zał. 

Nr 17). 

Ad. 5) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił sprawozdanie za rok 2017 z wykonania uchwały Nr 

XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie określenia 

zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 

lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka otworzyła dyskusję.  

Członkowie komisji nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca KOKiSS poprosiła o przyjęcie 

przedstawionego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawione sprawozdanie za rok 2017 z 

wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. 

w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony i postanowili przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 18). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawione sprawozdanie za rok 2017 z 

wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. 

w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony i postanowili przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 18). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie zaopiniowali przedstawione sprawozdanie za rok 2017 z 

wykonania uchwały Nr XIII/73/12 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 28 czerwca 2012 r. 

w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania, zamiany i obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony i postanowili przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 18). 

Ad. 6) 

W tym punkcie Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska przedstawiła sprawozdanie z 

realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami pozarządowymi 



  

oraz podmiotami wymienionymi w art. 13 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2017. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 19). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 19). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 19). 

Ad. 7) 

W tym punkcie kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Anna Łubnicka przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji zadań przez Bibliotekę Publiczną Gminy Kołaki Kościelne za 2017 

r. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 20). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 20). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 20). 

Ad. 8) 

W tym punkcie członek Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Anna Łubnicka przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2017 rok. 



  

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 21). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 21). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 21). 

Ad. 9) 

W tym punkcie Przewodnicząca KOKiSS Jolanta Konopka przedstawiła sprawozdanie z 

działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 2017 rok, przedłożone 

przez lekarza rodzinnego w Kołakach Kościelnych. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 22). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 22). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 22). 

Ad. 10) 

W tym punkcie kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Dorota Bogdańska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 2017 

rok. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 



  

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 23). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 23). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 23). 

Ad. 11) 

W tym punkcie Pan Wójt przedstawił ocenę zasobów pomocy za 2017 rok Gminy Kołaki 

Kościelne. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 24). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 24). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 24). 

Ad. 12) 

W tym sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny w Gminie Kołaki 

Kościelne za 2017 rok przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 



  

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 25). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 25). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 25). 

Ad. 13) 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2017 rok przedstawiła 

Pani Dorota Bogdańska – kierownik OPS w Kołakach Kościelnych. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji.  

Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o przyjecie tego sprawozdania poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 26). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 26). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 26). 

Ad. 14) 

Sprawozdanie z realizacji lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności 

Lokalnej dla Gminy Kołaki Kościelne” za 2017 rok przedstawiła Pani Dorota Bogdańska – 

kierownik OPS w Kołakach Kościelnych. 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 27). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 



  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 27). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli przedstawione sprawozdanie i postanowiono 

przedłożyć je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 27). 

Ad. 15) 

W sprawach różnych Pan Wójt przedstawił wniosek Pana Święckiego Szczepana, który 

dotyczy prośby o zamontowanie oświetlenia ulicznego na kolonii w Gosiach Dużych (Zał. Nr 

28). Oświetlenie uliczne jest to zadanie własne gminy, to jest nasz obowiązek. Po 

przeanalizowaniu jest tam potrzeba przeciągnięcia dalej tego oświetlenia. Ja jutro mam 

rozmowy z przedstawicielem PGE w Urzędzie odnośnie szerszej inwestycji na całą gminę, 

ponieważ pojawił się program w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska pożyczki 

oprocentowanej 1% z możliwością umorzenia części pożyczki na oświetlenia. Plan jest taki, 

ja już kiedyś o tym wspominałem, jaki chcemy założyć plan, czyli zaciągnięcie takiej 

pożyczki i spłaty jej z oszczędności, które powstaną po modernizacji oświetlenia. Zupełnie  

nie będzie to obciążało gminy, a nawet po naszych wyliczeniach wynika, że będziemy do 

przodu. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol zwróciła, że oświetlenie włącza się za wcześnie, bo na Kołaki 

spokojnie można zrobić godzinę później. 

Pan Wójt – trzeba zgłaszać takie sytuacje, a jak udałoby się zrealizować te zadanie w tym 

roku jeszcze, to by był ogromny nasz sukces. 

Członek KF Janusz Milewski – na terenie gminy Zambrów stoją takie lampy napędzane od 

ogniwa fotowoltaicznego, albo od wiatru. 

Pan Wójt – są to dosyć drogie urządzenia, u nas taniej jest podciągnąć. 

Ze spraw bieżących Pan Wójt przedstawił: remont Urzędu – wszystkie okna już zostały 

wymienione, został wymieniony dach, zakończone zostały odwierty do nowej pompy ciepła, 

łączna długość tych odwiertów to 0,5 km pod Urzędem Gminy, z tego będziemy czerpać 

ciepło, strop został ocieplony. W tej chwili trwają prace elewacyjne, niedługo skończą 

ocieplenia i będą tynkować. 30 kwietnia została podpisana umowa z Urzędem 

Marszałkowskim na dofinansowanie 87 instalacji solarnych, ostateczna kwota 

dofinansowania to jest 966.112,50 zł a cała inwestycja ok. 1,4 mln zł. Wkład własny ponoszą 

beneficjenci, czyli użytkownicy tych instalacji. W tym temacie został wyłoniony wykonawca, 

trwa sprawdzanie dokumentów, które złożył wykonawca i w tym tygodniu podpiszemy 

umowę i realizujemy inwestycję. Obecnie trwa remont stacji uzdatniania wody w Zaniach – 

Leśnica, w tej chwili wymieniono dwa filtry a dwa zostały do wymiany, także udało się po 

piątym czy szóstym przetargu wyłonić wykonawcę i realizujemy tą inwestycję. Złożony 

został wniosek do Wojewody Podlaskiego o powołanie komisji do szacowania szkód suszy i 

proszę przekazywać wszystkim zainteresowanym, że wnioski można już składać w Urzędzie. 

Przeszliśmy pozytywną weryfikację pierwszego wniosku o płatność za pierwszy etap remontu 

ul. Kardynała Wyszyńskiego. Pierwszy etap zakładał projekt i wszystkie uzgodnienia, 

pozwolenie na budowę, co zostało zakończone i już zostały zwrócone środki. Czekamy cały 

czas na wejście wykonawcy na remont. Spóźnia się, ale umowę ma do końca listopada, żeby 

zakończyć. Ostatnio pozyskano dofinansowanie dla OSP w Szczodruchach na 8 tys. zł, 

zakupiono pompę szlamową, która została przekazana na pięknej uroczystości w sobotę. 

Wszystkim dziękuję, którzy byli i reprezentowali gminę. Obecnie przygotowywany jest 



  

wniosek w ramach programu „Ja w internecie”, być może uda nam się pozyskać trochę 

sprzętu komputerowego do szkoły, przeszkolić kilka osób zainteresowanych. 2 maja odbyła 

się uroczystość Dnia Flagi. Dziękuję tym, którzy byli. 

Pani Dorota Sobol – podjęliśmy się tej funkcji, ale zawsze są te same osoby i na nich można 

liczyć. Reszta, to przykro czasami, że nieładnie, jak byliśmy nawet zaproszeni na dzień 

straży, podejmujemy się takiej funkcji publicznej, więc musimy. Chociaż chwilę można 

znaleźć, żeby przynajmniej na początku być, pokazać się. 

Członek KR Michał Kołakowski – na hydrofornię w Zaniach zostały przywiezione za małe 

zbiorniki, to nie będzie przeszkadzało? 

Pan Wójt- wykonawca przedstawił nam badania, które potwierdzają, ze te zbiorniki będą 

spełniać wymagania, co potwierdził inspektor nadzoru. Ponadto wykonawca założył, że 

będzie większy system filtrowania w tych zbiornikach. Projekt zakładał metrową warstwę 

filtracji, teraz to będzie dużo większa warstwa filtracji. Te zbiorniki są mniejsze, ale warstwa 

filtracji będzie większa. Jest to potwierdzone, spełnia to wymagania i dopuszczamy ten 

system. 

Członek KR Michał Kołakowski – ale będzie ciśnienie mniejsze, i tak było słabe. 

Pan Wójt – od tego jest inspektor nadzoru, od tego jest gwarancja technologiczna, żeby to 

funkcjonowało. Ja nie mogę komuś wskazać konkretnego rozwiązania, bo to jest zamówienie 

publiczne i jeżeli wykonawca przedstawi rozwiązanie równoważne, to takie może 

zastosować. 

Członek KR Michał Kołakowski – bo nie chcieli już tego z powrotem do Bydgoszczy 

zabierać. 

Członek KOKiSS Janusz Podbielski – ale ten, co obsługuje mówi, że wydajność będzie 

mniejsza. 

Pan Wójt – ten co obsługuje, możecie z nim rozmawiać, ile chcecie. Ja nie wiem, czy on ma 

wykształcenie, żeby przeczytać te dokumenty, które ja otrzymałem. Wiem, co podpisuję, 

wiem jakie mam dokumenty i na pewno nie pozwoliłbym na zamianę systemu, który będzie 

gorzej funkcjonował od tego, który funkcjonuje. 

Członek KR Michał Kołakowski – musieli tą dokumentację tak sprecyzować, żeby tych 

zbiorników nie zabierać stąd przecież. 

Pan Wójt – to jest już Pana radnego opinia. 

Członek KR Michał Kołakowski – nie tylko moja, ale również mieszkańców. 

Pan Wójt – proszę pisemnie wnieść jakieś skargi. Ja za to odpowiadam przecież. To są nowe 

filtry, parametry są takie same, jak tych starych filtrów i nie będzie pogorszona dostawa wody 

na pewno. 

Członek KF Janusz Milewski – ale pojemność tych zbiorników jest mniejsza. 

Pan Wójt – jest mniejsza, chodzi o to, że tam jest pustka powietrzna, w tych mniejszych 

warstwa filtracyjna będzie dużo większa, niż w tych co mamy dotychczas. Objętość 

filtracyjna w tych mniejszych jest większa, niż w tych co były. To są filtry sprzed 40 lat. Na 

pierwszy rzut oka oczywiście, każdy dojdzie do takiego wniosku, czemu były większe a są 

mniejsze, ale one mają spełniać jakieś zadanie i skoro wykonawca przedstawia parametry, 

udowadnia, że spełni wymagania nasze, to nie mam innego wyjścia. 

Członek KF Janusz Milewski no tak, tylko większy zbiornik powinien być np. wykonany z 

grubszej blachy, tak na chłopski rozum, i może warto producentowi wykonać taki zbiornik 

mniejszy, tj. o 2/3 taniej… 

Pan Wójt – nie, wykonawca ma przedstawić, ma udowodnić, że zamiana tego systemu nie 

będzie, już udowodnił to, że nie będzie wpływał na jakość funkcjonowania. A teraz ma 

udowodnić, że cena u producenta tego zastosowania i poprzedniego zastosowania nie miałaby 

wpływu na rozstrzygnięcie przetargu. 



  

Członek KFiRG Dominik Zakrzewski – czyli pojemność zbiorników nie ma żadnego 

znaczenia? 

Pan Wójt – tak, z tego, co przedstawiają dokumenty. 

Członek KF Janusz Milewski – a gwarancja jakaś od wykonawcy? 

Pan Wójt – jest. Nie pamiętam, ale dodatkową gwarancję mamy na proces techniczny, nie 

pamiętam, czy 5 lat przedłużone, gdyż nie mam umowy ze sobą. 

Pan Wójt – jeżeli ktoś jest zainteresowany, to chętnie udostępnię cała dokumentację i 

możemy rozmawiać. Nie jestem fachowcem w tej dziedzinie. Nie będzie żadnego zagrożenia, 

ja pamiętam ile czasu ta hydrofornia działała na dwóch tylko filtrach, bo pozostałe dwa były 

niesprawne, bo były nieszczelne. Teraz będą 4 nowe filtry o wydajności takiej samej i o 

powierzchni złoża większej, niż jest projektowane. 

Członek KOKiSS Janusz Ołdakowski zapytał – kto jest głównym wykonawcą ul. 

Wyszyńskiego? 

Pan Wójt – BITUM będzie robił. 

Członek KR Michał Kołakowski zapytał, kiedy powiat zamierza robić odcinek od ronda do 

Zań? 

Pan Wójt-teren jest już przekazany, ale na razie nie robią, trzeba by się zapytać powiatu, ja to 

zgłoszę do Starosty. Jest to inwestycja Powiatu, gmina nie ma żadnych kompetencji w tym. 

Dobrze, że udało się im rozpocząć inwestycję bez naszego wkładu. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Pan Wójt poprosił, żeby go zwolnić w uczestniczeniu przy następnym punkcie, dotyczącym 

wynagrodzenia i opuścił salę. 

Ad. 16) 

W tym Sekretarz Gminy poinformowała, że zmieniło się rozporządzenie, najpierw 

zmniejszyli wynagrodzenie posłom o 20%, później poszła ustawa o zmniejszeniu 

wynagrodzenia burmistrzom, wójtom, prezydentom też zmniejszająca o 20% wynagrodzenie 

zasadnicze. I tak jak była stawka 4200 minimalna, a maksymalna 5900, to zmniejszamy o 

20% i wychodzi minimalna 3400 a maksymalna 4700, a u nas Wójt miał ustalone na 5000 

tys., czyli nie mieści się w tej tabeli i trzeba zmniejszyć do 4700. Natomiast dodatek 

funkcyjny jest 1900 i jeśli Państwo wyrażą zgodę, można mu zwiększyć w dodatku 

funkcyjnym lub zostać na 1000. To Państwa wola. Dodatek specjalny 25% miał Wójt, a 

stawka się nie zmniejszyła, tak jak była od 20 do 40%. 

Członek KR Leszek Gosk – to zmniejszyć, a to podnieść, żeby ze 100 było różnicy. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – poprzednia Pani Wójt miała przed samym odejściem, jak 

już była ukarana miała podwyżkę. Przychodząc nowy Wójt, nie znaliśmy go. Ustalając jemu 

wynagrodzenie, przeczytałam protokoły, jeżeli nam się sprawdzi, to damy podwyżkę. Przez 

ten okres wcale się nie upomniał. Ja bym miała propozycję, żeby w przybliżeniu zrobić, to co 

miała poprzednio Pani Wójt. 

Członek KR Jadwiga Żabińska – takie i przedtem były propozycje, ale mówimy, niech się 

nam pokaże. Stawał na głowie, żeby wszystko zrobić. Wcześniej można było to zrobić. 

Dodatkami trzeba tak dorównać, żeby zarabiał, co poprzednia Pani Wójt. 

Pani Skarbnik – odnośnie tego wynagrodzenia, co się Państwo zastanawiacie – to nie jest 

łatwo zarządzać jednostką, jak tych pieniędzy nie ma. Ciągle musimy dziadować. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – to jest odpowiedzialność, ja widzę, jak prowadzę własną 

działalność, np. mój pracownik dyrektor to dwa razy tyle zarabia, dyrektor działy części 

sprzedaży i sobota niedziela jest wolne. A tu jest tyle tych uroczystości, rodzina ciągle zostaje 

w domu, a oni muszą być. Uważam, że powinniśmy do tej kwoty dobić.  

Zaproponowano stawki 4700 zasadnicze, dodatek funkcyjny 1900, dodatek specjalny 40%. 

Członek KOKiSS Dorota Sobol – zaproponowała dodatek specjalny 35%. 



  

Innych propozycji nie było, więc Prowadząca Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii o 

zaproponowanych stawkach poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 5 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli zaproponowane stawki i postanowiono przedłożyć 

je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 29). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli zaproponowane stawki i postanowiono przedłożyć 

je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 29). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli zaproponowane stawki i postanowiono przedłożyć 

je na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 29). 

Ad. 17) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych podziękowała i zamknęła 

dwudzieste  posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego podziękował i zamknął 

dwudzieste posiedzenie komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował i zamknął dwudzieste trzecie posiedzenie 

komisji. 

 

 

  Protokołowała 

 

Hanna Dąbrowska 

       Przewodniczący Komisji Finansów  

           i Rozwoju Gospodarczego 

 

                       Dominik Ignacy Zakrzewski 

 

 

                       Przewodniczący Komisji Oświaty,  

                                                                  Kultury i Spraw Społecznych  

                                                          

                                                                                                   Jolanta Konopka                                                     

                            

                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

  Wojciech Szeligowski 

 


